Galatians- Set Free to Live

迦拉達書- 自由地生活
Session 6- Galatians 4- "No Longer a Slave, But a Son"

第六課–迦拉達書四章 當天主的子女，不再為奴
Children Come of Age (Read Galatians 4:1-11)

成為義子時代
1. If the Israelites, even during the custodianship of the Law, were children of God, why do you think Paul says that they received "adoption as sons" only through Jesus (vs. 5)?
在法律的監護下，以色列人都是天主的兒女。你認為保祿為什麼說只有藉著耶穌，才能獲得「義子的地位」(參閱第五節)？
2. In verse 6, how does the Holy Spirit prove that a person's relationship with God has changed from being a slave to a son? (See also CCC 683.)

在第六節中，聖神如何證明一個人已不再是奴隸，而改變成子了天主的子女？(看教理683)
3. Read verses 8-11.

閱讀八至十一節
a. Paul speaks to the Gentile Christians about their lives before they knew God. What does he mean when he says they "were in bondage to beings that by nature are no gods"?
保祿對外邦人基督徒談到他們在認識天主之前的生活，他說：「服事了一些本來不是神的神」，是什麼意思？
b. Why does Paul say that the Galatians want to be slaves "once more"?

保祿為什麼說迦拉達人情願「再」作奴隸呢？
c. Notice how Paul rephrases himself in verse 9. What important point does this emphasize about the Christian life?

注意：保祿在第九節中如何換了一個說法，強調了什麼是基督徒生活的重點？
4. Think About It: Some would say that Paul's words in verses 10-11, which refer to features of the Mosaic liturgical calendar, condemn the Catholic practice of holy days, feasts, and liturgical seasons. What would you say in response?

想一想：有些人以第十至十一節中，保祿引用梅瑟的禮儀曆法來譴責天主教教會的聖日、節慶，禮儀季節等，對此你有何回應？
A Tender Appeal (Galatians 4:12-20)

溫和的呼籲
5. Given Paul's argument so far, what do you think Paul means in verse 12 by "become as I am, for I also have become as you are"?

到目前為止對於保祿的論點，你如何理解關於十二節中保祿所說的「你們要像我一樣，因為我曾一度也像你們一樣。」有什麼含義？
6. In verses 13-16, Paul recalls his first meeting with the Galatians, when it seems he stopped there because of a medical problem (perhaps a serious eye infection). While he was there, he preached the gospel to them. How would you characterize their initial relationship based on these verses?

在第 13-16 節中保祿回憶與迦拉達的第一次會議時，似乎他由於健康問題停留在那裡（也許是一個嚴重的眼睛感染）。當他在那裡時，將福音傳給他們。基於這幾節經文，你會如何描繪他們開始的關係？
7. In verse 17 why were "they" (the Judaizers) showing an interest in the Gentile Christians, wanting to convince them that without circumcision they were "shut out" from the community of God's people?

在十七節中「他們」猶太主義者，為什麼對外邦基督徒表示關心，從而說服他們未受割損的將與天主子民的團體「隔絕」？
8. Think About It. In verse 19, Paul compares himself to a mother in labor. Read Catechism 526 and reflect on the "marvelous exchange" it describes. Why is Paul "laboring" over the Galatians, who already had been reborn in baptism?

想一想，保祿在十九節中把自已比作母親的分娩。閱讀教理526並思考它所描述的「奇妙交換」。為什麼保祿要為那些已領洗重生的迦拉達人「再受產痛」呢？
Paul Pulls Rank (Read Galatians 4:21-31)

9. Read verses 24-27

閱讀二十四至二十七節
a. What does Paul say the two women in Abraham's life represent (vs. 24)?

保祿在二十四節中說亞巴郎生命中的兩個女人代表什麼？
b. Re-read verse 25. When Paul identifies Hagar with Mt. Sinai, where the Law was given, he is using a play on words ("Hagar" is also a name of a region near Mt. Sinai). Why would Paul say the present Jerusalem is "in slavery with her children"?

重溫二十五節。當保祿將哈加爾識別為頒受法律的西乃山時，他是在玩弄文字，「哈加爾」也是一個靠近西乃山地區的名稱。保祿為什麼說目前耶路撒冷「與她的子女同為奴隸」？
c. Sarah corresponds to the "Jerusalem above," which is "free" and "our mother" (vs. 26). Read also Hebrews 12:22 and Revelation 21:1-5. What is the "Jerusalem above"?

在二十六節中，撒辣依應對於「天上的耶路撒冷」，是「自由的」，是「我們的母親」。閱讀希伯來書十二章二十二節及默示錄二十一章一至五節。什麼是「天上的耶絡撒冷」？
10. Read verses 28-29. Paul says that Ishmael, the child born "according to the flesh," persecuted Isaac, the child born "according to the spirit." He says the same thing is happening among the Galatian Christians. How can he make that analogy? [Note: In Genesis 21:9-13, Sarah urges Abraham to send Ishmael and Hagar away. The rabbis traditionally taught that Ishmael was taunting and even bullying Isaac over his status as the second-born son.]

讀 28-29 節。保祿說依市瑪耳是「按常例而生的」，迫害那「按神恩而生的」依撒格。他說同樣的事情在迦拉達的基督徒之間發生。他怎能作出這個比喻？【注：創世紀 21:9-13，撒辣依敦促亞巴郎把依市瑪耳及哈加爾送走。在傳統上辣彼的教導，依市瑪耳是嘲弄和甚至欺負依撒格因他是次子的地位。】
11. Continuing the analogy, what does Paul say would be the appropriate response of the "children of the spirit" to the "children of the flesh" (i.e., the Gentile Christians to the Judaizers), in verse 30?

在三十節中繼續類似的比喻，保祿說了什麼可作為「按神恩而生的」以至「按常例而生的」的適當回應？「如：外邦人基督徒以至那猷太主意者」
